

# 113 年度氣候變遷創意實作競賽

## 【決賽作品繳交及注意事項】

### 一、決賽繳交資料：

(一)作品電子檔：請登入原隊伍報名帳號上傳至氣候變遷教學資訊平臺：<https://goo.gl/xtytch>。

1. 113 年 **5 月 2 日(星期四)15:00** 前繳交作品說明書及海報。
2. 113 年 **5 月 9 日(星期四)15:00** 前繳交作品介紹影片。

(二)實作作品：於 **113 年 5 月 18 日(星期六)**決賽當天現場展示。展示現場預計統一提供展桌，作品大小以展桌或不影響其他隊伍展示權利為限。

(三)現場繳交：作品授權同意書、無侵權切結書（須全員簽署）。

### 二、作品規格：

(一)作品說明書：為決賽審查主要文件，內容須包含：

1. 隊伍名稱
2. 作品(中文及英文)名稱
3. 作品說明

#### A. 圖面：

可用「三視圖」、「立體圖」或「剖面圖」呈現，圖面尺寸不超過 A4 紙張大小（21cm\*29.7cm）。

1. 可自行加其他圖面輔助說明，如「機構動作說明圖」等。
2. 電腦繪圖或簡易圖示皆可，但須清楚可視。
3. 請盡量標示正確的尺寸。

**B. 文字說明：**以電腦打字，每頁版面不超過 A4 紙張大小（21cm\*29.7cm），頁數不限。請依下列 7 項詳加說明：

- (1) 作品中、英文摘要（各 100 字以內）
- (2) 設計構想（包含構想來源）及運作說明
- (3) 作品材料說明
- (4) 創作特點與創意說明（請明確列出創意構想來源/構想背景資料，如參考文獻、研究室/指導老師計畫、碩博士論文、課程報告等，並說明原創/升級內容。）
- (5) 作品應用範圍及發展潛能（例如：教育應用性...，可參考使用 Business Model 商業模式圖呈現）

(6) 工作分配

(7) 其他（如果還有更多想發揮的內容，可自行加列）

### C. 實作成品照片

4. 作品說明書上傳規定：

(1) 檔案大小須於 50MB 以內，格式以 pdf 文件為限。

(2) 檔案名稱以隊伍名稱為名，隊伍編號由辦理單位標註。

(3) 作品說明書封面（如次頁）

(4) 作品說明書請自行留存檔案，辦理單位不協助複製/印。

(二)海報：尺寸為 A1 直式(59.4\*84.1(cm))，50MB 以內之 pdf 檔。

(三)作品介紹影片：3-5 分鐘，須包含中、英文字幕，格式以 MP4 /AVI/MOV/WMV 檔為限，檔案大小請於 100MB 以內(如有更高畫質影片版本，可於繳件時限內，額外提供影片雲端分享連結)；另請提供 1MB 以內之 JPG/PNG 影片縮圖，建議設定畫素為 1280x720(橫式)，並請提供作品中文簡介(100 字以內)及英文簡介(600 字元以內)。

\* 以上繳件時間及相關規定如有異動，請以氣候變遷教學資訊平臺公告資訊為準。

# 113 年度氣候變遷創意實作競賽

## 決賽作品說明書

隊伍編號+名稱	
作品中文名稱	
作品英文名稱	

參賽學校：\_\_\_\_\_

指導老師：\_\_\_\_\_

團隊成員：\_\_\_\_\_

## 2024 Climate Change Innovation Competition

### [Submission and notices of final work]

#### I. Submission information of the final work:

A. Electronic file of the work: Please log in to the original registration account and upload to Climate Change Education website (<https://goo.gl/xtyteh>) by the following deadline.

1. Description of work and poster: **15:00, Thursday, May 2, 2024.**

2. Work introduction video: **15:00, Thursday, May 9, 2024.**

B. The actual work: live display at the final on **Saturday, May 18, 2024**. Exhibition table will be provided and the size of the work can be as large as the exhibition table and not large as to intrude other team's space.

C. On-site Data Submission: Consent Statement for Authorization of Work and Non-infringement Affidavit (all members must sign).

#### II. Work specifications:

A. Description of work: The main documents for the final work evaluation, which must include:

1. **Team name.**

2. **Work name** (including Chinese and English).

3. **Work description.**

a. **Graphics:** Three-view drawings, stereograms and sectional drawings are applicable. Each figure must be smaller than A4 size (21cm\*29.7cm).

1. Auxiliary drawings are allowed if needed (e.g., mechanical drawings).

2. Clear computer aided designs and schematic diagrams are also applicable.

3. Mark accurate measurements.

b. **Text description:** Type the following 7 items on A4-sized paper (21cm\*29.7cm):

1. Chinese and English abstract of the work (less than 100 words).

2. Concept design and operation description.

3. Description of work material.

4. Creation characteristics and the description of creativity. Please clearly list the source and background of the creativity (e.g., references, research lab, instructor projects, master's thesis, course reports, etc.) and state the original content and the upgraded one.
5. Applied field of the work and development potential (e.g. educational applicability, referring to the use of business model diagram presentation).
6. Work assignment of team members.
7. Other (add whatever you deem necessary).

**c. The pictures of the actual work.**

4. Upload regulations of description of work:

- a. The size of the uploaded files should be less than 50MB, and should be submitted in pdf format.
- b. The file name is named after the team name, the team number separately marked by the organizer.
- c. Cover of description of work (as next page)
- d. Please keep your own file of description of work, the organizer will not help copy or photoprint.

B. Poster size: A1 (width 59.4 x height 84.1 cm; portrait orientation), pdf file within 50MB.

C. A 3-5 minutes brief video introducing the work: Including Chinese and English introductions, film cover and Chinese and English subtitles.

1. Brief video: The format should be submitted in MP4, AVI, MOV or WMV; the size of this file should be less than 100MB. [\(For higher quality video versions, additional video cloud sharing links can be provided within the submission deadline\).](#)
2. Film cover: The format should be submitted in JPG, GIF or PNG; the size of this file should be less than 1MB with the recommended resolution of 1280x720.
3. Introduction of the work in Chinese (within 100 words) and English (within 600 characters).

\* The organizer reserves the right to explain and amend any matters not specified above. All possible changes will be announced on the 'Climate Change Education' website.

# 2024 Climate Change Innovation Competition

[Final work]

<b>Team No.</b>	(written by execution unit)
<b>Team Name</b>	
<b>Work Name</b>	

**School:** \_\_\_\_\_

**Advisor :** \_\_\_\_\_

**Team members:** \_\_\_\_\_